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نجمه موسوی| ســومین جلسه دفاتر بازآفرینی و توســعه محله با کمیته نظارتی شهرداری منطقه9 به 

بررسی پروژه های پیشنهادی مردم برای تخصیص 10میلیارد تومان اعتباری گذشت که به تازگی شورای 

ششم شهر مشــهد طی مصوبه ای برای محلات حاشیه شــهر در نظر گرفته است. این جلسه با حضور 

اعضای این کمیته، شهردار منطقه، معاونان وی و رؤسای اداره های شهرداری منطقه و همچنین مدیر 

دفتر تسهیلگری و نمایندگان شوراهای اجتماعی 4محله گلدیس، شقایق یک و دو و نیروهوایی برگزار 

 شد و بخش زیادی از پیشنهادهای مردم برای اجرای پروژه های زودبازده در 2محله گلدیس و شقایق2 

تصویب شدند.

 QپروژهQمقیاسQاساسQبرQنیازسنجی
در ابتدای این جلســه شهاب الدین ســعیدیان، مدیر دفتر تســهیلگری محلات گلدیس و شقایق2 

اولویت های مردم این محلات را در قالب پروژه های کوچک مقیاس، متوسط مقیاس و بزرگ مقیاس 

توضیح داد.  نام گذاری کوچه های بی نام، مرمت تابلوهای معابر، بهسازی پلکان و مسیرهای صعب العبور 

محله، بهسازی پیاده روها، لکه گیری آسفالت و اصلاح کانیوها از جمله این اولویت ها بود. ایجاد پاتوق 

محله و سامان دهی پاتوق قنات، اصلاح هندسی معابر فرعی، سامان دهی دوربرگردان صابر 2و3 از 

دیگر اولویت های اهالی این محلات بود. همچنین بازپیرایی فضاهای سبز، ساخت مسیر دوچرخه و 

ایمن سازی مکان های خطرناک و تکمیل نقاشی دیواری مواردی بودند که مردم درخواست رسیدگی 

به آن ها را داشتند. تجهیز پارک های محلی، ایجاد امکانات رفاهی ورزشی آموزشی و کارآفرینی مختص 

بانوان، رفع مشکلات جمع آوری آب های سطحی و بازسازی و تجهیز کتابخانه مساجد نیز اولویت های 

بعدی آن ها بودند. 

 QباشدQاولویتQدرQمشکلاتQرفع
در ادامه رکن الدین رحمانی، رئیس شــورای اجتماعی محله شــقایق2 که به عنــوان نماینده محله 

گلدیس نیز در این جلسه حاضر شده بود گفت: پروژه هایی که از طرف دفتر تسهیلگری مطرح شدند 

همگی نیازهای محله هســتند اما تا زمانی که مشکل آب های ســطحی و ناهمواری پیاده روها حل 

نشده باشد هیچ پاتوق محله ای نمی تواند رضایت مردمی ایجاد کند. اولویت های ما نیازهایی مانند 

ایجاد مسیر حمل و نقل عمومی و توجه به نیازهای بانوان در زمینه های آموزشی و فرهنگی است که در 

اولویت خواسته های مردمی مطرح شده اما در اولویت طرح های دفتر تسهیلگری قرار نگرفته است.

رحمانی با تأکید بر اینکه رضایت مردم باید در اولویت باشد ادامه داد: یکی از اشتباهات مدیریت شهری 

تفکیک بخشی از شهرک صابر و قراردادن آن در محله گلدیس است. صابر یک و ضلع غربی صابر2 از 

محله شقایق جدا شده که در تناسبات محله گلدیس جایی ندارد و شورای اجتماعی آن محله به دنبال 

مطالبات اهالی این کوچه ها نیست.

 QباشندQشدهQدیدهQتفصیلیQطرحQدرQبایدQهاQپروژه
همچنین حسن موحدیان، رئیس شورای ششم اسلامی شهر مشهد و عضو کمیته نظارتی شماره یک 

مشهد که مناطق 4 و 9 شهرداری را زیرپوشــش دارد گفت: 2نکته مهم باید در اجرای پروژه ها در نظر 

گرفته شود، یکی اینکه پروژه مورد نظر باید در طرح تفصیلی دیده شده باشد و دوم اینکه با توجه به زمان 

کمی که از مدت تخصیص اعتبار 10میلیاردی هر محله وجود دارد طرح های زودبازده در اولویت اجرا 

قرار گیرند تا حق محلات حاشیه ضایع نشود.

هاشم دائمی دیگر عضو کمیته نظارتی منطقه نیز گفت: تصویب مصوبه اخیر شورای ششم برای اختصاص 

مبلغی تا سقف 10میلیارد تومان برای هر محله با نظر شورای اجتماعی و معتمدان و دفاتر تسهیلگری 

سطح رضایتمندی عمومی مردم را ارتقا می بخشد و به اکتساب حقوق شهروندی کمک می کند.

همچنین حمید ضمیری با بیان اینکه کمیته های نظارتی مرز تماس شورای شهر با مردم هستند گفت:  

«کمیته ها برای این شکل گرفته اند که بتوانیم دغدغه های مردم را از زبان خودشان بشنویم. مشکلات 

را احصا کنیم. برخی از این مشــکلات در همان جلسه قابل چاره جویی هستند و برخی نیاز به بررسی 

بیشتر دارند. ما به دنبال این هستیم که مشکلات مردم را بر اساس فراوانی آن ها شناسایی کنیم تا اگر 

برای حل آن ها نیاز باشد آیین نامه های بالادستی را اصلاح کنیم. 

میترا صدر| به همت شهرداری مشهد در جای جای شهرمان بوستان های کوچک و بزرگی ایجاد شده 

که شهروندان می توانند در آن به ورزش و تفریح بپردازند. اما در برخی از این بوستان ها گاهی به دلایل 

مختلف مانند رشد درختان فضاهای دنجی ایجاد می شوند که در صورت مدیریت ناصحیح می توانند 

مورد سوء اســتفاده بزهکاران یا افراد نابهنجار اجتماعی قرار گیرند و کارکرد سالم خود را از دست 

بدهند. گلایه اهالی محله فرهنگیان در منطقه10 نیز از ناامنی در نقاطی از بوستان پرنیان است.

 QدارندQبازپیراییQبهQنیازQدرختان
حسن فلاح نیا نایب رئیس شورای اجتماعی محله فرهنگیان و مدیر کانون فرهنگی رایه العباس 

مسجد حضرت عباس)ع( در این بازدید ما را همراهی می کند. در بخشی هایی از بوستان بوته ها 

بلند و محل مناسبی برای رفتارهای بزه شــده است. فلاح نیا می گوید: «اولین مورد دردسرساز، 

روشنایی کم بوستان در ساعات شب است. کمبود روشنایی به همراه پوشش گیاهی متراکم در 

قسمت هایی از این بوستان، باعث شده بستری برای سوء استفاده افراد نابهنجار فراهم شود. »

 QشودQبازسازیQبایدQهاQبچهQبازیQفضای
مارال توده ای 2سالی می شود که ساکن این محله است. او می گوید: «روشنایی این بوستان مناسب 

بود اما به دلیل شرایط کرونا و صرفه جویی در انرژی برق، روشــنایی آن را در ســاعات شب محدود 

کرده اند. جدا از این موضوع امنیت بوســتان مناسب نیست. اینجا گاهی دیده ایم که نوجوان هم 

سیگار به دست می نشیند و فضا از حالت بوستان خانوادگی خارج شده است.» او همراه کودکش 

به بوســتان آمده و درحالی که کف پوش های قدیمی و گود افتاده فضای بازی را نشــان می دهد، 

می گوید: کف پوش های فضای بازی بچه ها هم زخمی اســت. سرسره ها هم ایمن نیســتند. اگر 

ترتیبی بدهند که فضای بازی کودکان و وســایل آن ها در بوستان تجهیز و ایمن شود بسیار عالی 

است. » حسین اسحاقی هم یک روز در میان به بوستان پرنیان می آید تا هوایی تازه کند. او هم درباره 

روشنایی بوستان می گوید: «نور اینجا در شب ها خیلی ضعیف است و در ایجاد ناامنی بسیار مؤثر 

اســت. برای برقراری امنیت و آرامش  به گشــت زنی مرتب نیروی انتظامی نیاز داریم.»سید کاظم 

ذوالفقاری در این بوستان مسئولیت رسیدگی به فضای سبز را برعهده دارد. او می گوید: «همین 

چند روز پیش خاموشی لامپ های بوستان برطرف شد .اما درخت های صنوبر دور تا دور این بوستان 

از پایه های روشنایی 3متری بسیار بلندترند و در برخی نقاط برگ ها و شاخه هایشان روی پایه ها 

سایه می اندازند. با توجه به این شرایط شاید روشنایی آنچنان که اهالی توقع دارند محقق نشود. 

درباره امنیت هم کلانتری و پایگاه بسیج همکاری مناسبی دارند و مرتب گشت می زنند. مقداری 

از این رفتارهای نابهنجار در بیشتر بوستان های شهر دیده می شود.»

 QشدQخواهدQانجامQلازمQاقدامQوQبررسیQدرخواستیQموارد
حسین عباسی، رئیس اداره فضای سبز شهرداری منطقه، درباره موارد بیان شده شهروندان در 

این گزارش پاسخ می دهد: «درباره پوشش گیاهی و ارتفاع آن، همکاران بررسی های لازم را انجام 

خواهند داد و اگر در مکانی از بوستان شرایط مخفی شدن و بزهکاری وجود داشته باشد، در فصل 

مناسب هرس که 6ماهه دوم سال است، درختان هرس خواهند شد. درباره روشنایی بوستان ها 

ما از قواعد اســتاندارد پیروی می کنیم و پایه های روشــنایی نیز متناســب با همین قواعد نصب 

شده اند.» او می افزاید: ما اقداماتی برای ایمن سازی بوستان ها انجام می دهیم که یکی از آن ها 

تبدیل برق مستقیم به غیرمستقیم است.در این فرایند ولتاژ برق پایین می آید و خطر برق گرفتگی 

از بین می رود. متناسب این تغییر لامپ ها هم تغییر می کنند و مقدار کمی از توان روشنایی آن ها 

کاسته می شود اما بازهم استاندارد هستند. درباره کف پوش فضای بازی کودکان هم، موارد خراب 

شده در اسرع وقت تعویض می شوند.»
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9منطقه
شهرداریQبرایQتامینQامنیتQQبوستانQ»پرنیان«QوعدهQداد

هرس درختان برای رفع ناامنی

QاولویتQهایQمحلاتQگلدیسQوQشقایقQ2برایQپروژهQهایQتاQسقف10QمیلیاردQتومانQاعتبارQتصویبQشد

پروژه های زودبازده  در مسیر تحقق
10منطقه


